
 
 
 
 
 
 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Den 30. november 2020 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeris besvarelse af spørgsmål nr. 194 (MOF alm. del) stillet 3. 

november 2020 efter ønske fra Carl Valentin (SF). 

 
Spørgsmål nr. 194 
”Vil ministeren oplyse, hvor stor en andel af det dyrefoder, der bruges i dansk husdyrproduktion, der 

er importeret?” 

 
Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet til Fødevarestyrelsen, der oplyser følgende: 

 

”Totalt foderforbrug for alle produktionsdyr i Danmark er som et gennemsnit af årene 2015-2019 

opgjort til 15.784 mio. kg tørstof, hvoraf størstedelen af fodermidlerne dertil, nemlig 12.617 mio. kg, 

er dansk producerede. Importerede fodermidler, der inkluderer samhandel med EU-lande, er opgjort 

til 3.16 mio. ton svarende til 20 % af det totale foderforbrug.  

 

Fodermidler der typisk importeres fra ikke-EU lande som følge af fravær af eller utilstrækkelig lokal 

produktion er sojakager, solsikkekager og i mindre grad rapskager og majs. Ses der isoleret på disse 

fodermidler, udgør andelen af importerede fodermidler 12-14 %.” 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
Rasmus Prehn / Per Preisler Christiansen 
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